
Zákon o Benešových zásluhách o stát asi v
Senátu neuspěje
Zákon o zásluhách prezidenta Edvarda
Beneše o stát asi v Senátu neuspěje. Podle dosavadních reakcí se
nelíbí senátorům z většiny frakcí včetně ODS a ČSSD, jejichž
zástupci ve sněmovně normu pomohli schválit. Horní komora má
zákon projednávat na schůzi, která začíná ve čtvrtek.

    Proti normě se dnes postavila většina senátorů z Klubu otevřené demokracie, v němž převládají
unionisté. Předseda klubu Edvard Outrata (za US-DEU) má největší problém s tím, že normu o
Benešových zásluhách předkládají komunisté. Podle místopředsedy Senátu Jana Rumla (US-DEU)
nelze uzákonit interpretaci historie. Jiří Skalický (za US-DEU) označil předlohu "za špatné gesto ve
špatnou dobu".

    Jaroslava Moserová (ODA) není návrhem nadšena, ale myslím si, že Senát by jej měl vzhledem k
rozhodnutí sněmovny také schválit. Normu podporuje také unionista Vladimír Schovánek, podle
něhož by zamítnutí zákona mohlo být pro některé kruhy v zahraničí signálem, že Češi zavrhují i
Benešovy dekrety.

    K zamítnutí zákona vyzýval předseda sudetoněmeckého krajanského sdružení Bernd Posselt. Toto
sdružení požaduje zrušení Benešových dekretů, které jsou spojeny s poválečným vysídlením Němců z
českého pohraničí.

    Místopředseda Senátu Mirek Topolánek (ODS) si myslí, že se Beneš o československý stát
zasloužil podobně jako předchůdce Tomáš Garrigue Masaryk, úspěch ale zákonu nepředpovídá. Text
předlohy nevadí ani místopředsedovi senátorů ODS Vladimíru Kulhánkovi; zákon ale pokládá za
rozporuplný, neboť zbytečně jitří vztahy mezi Čechy a Němci. Šéf lidoveckých senátorů Josef Kaňa
má výhrady k Benešovu působení v prezidentské  funkci, zákon proto nepodpoří. I předseda senátorů
ČSSD Petr Smutný (ČSSD) pokládá normu za nadbytečnou.
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